
Rada Miejska w Kunowie 
Komisja Budżetu i Oświaty  

Protokół nr 17.2024 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Oświaty 

w dniu 20 grudnia 2024 r. 

 
Obrady rozpoczęto 20 grudnia 2024 o godz. 12:07 a zakończono o godz. 13:19 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 9 radnych.  

Obecni: 

1. Arkadiusz Farys 
2. Jarosław Jałocha 
3. Sylwester Jedlikowski 
4. Beata Łukawska 
5. Marek Mikos 
6. Maria Pająk 
7. Marcin Pastuszko 
8. Piotr Rakoczy 
9. Cezary Szwajda 
10. Grzegorz Wanat 
11. Donata Zębala 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
 
Dyskusja : 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda otworzył posiedzenie Komisji Budżetu i Oświaty i przywitał 
wszystkich obecnych oraz przybyłych gości. W posiedzeniu brało udział 9 członków Komisji Budżetu  
i Oświaty oraz zaproszeni goście. Nieobecny nieusprawiedliwiony – Radna Donata Zębala i Radny 
Marcin Pastuszko. Przewodniczący stwierdził kworum do prac Komisji.  
 
Lista obecności członków komisji stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.  
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji zamknął punkt 1. 

 

2. Przyjęcie planowanego porządku posiedzenia. 
 
Planowany porządek posiedzenia 

 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum.  
2. Przyjęcie planowanego porządku posiedzenia.  
3. Przyjęcie protokołów: Nr 13.2024 z posiedzenia komisji w dniu 25.11.2024 r., Nr 14.2024  

z posiedzenia komisji w dniu 28.11.2024 r., Nr 15.2024 z posiedzenia komisji w dniu 
04.12.2024 r. i Nr 16.2024 z posiedzenia komisji w dniu 09.12.2024 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kunów 
na lata 2025 – 2044. 
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie WPF wraz z uzasadnieniem; 
b) wypracowanie opinii komisji o projekcie uchwały w sprawie WPF; 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach; 



d) przedstawienie złożonych przez Burmistrza Miasta i Gminy Kunów autopoprawek do 
projektu WPF; 

e) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie WPF na lata 2025- 2044; 
f) głosowanie projektu uchwały w sprawie WPF na lata 2025- 2044. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kunów na 2025 rok. 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

b) wypracowanie opinii komisji o projekcie uchwały budżetowej; 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach; 

d) przedstawienie złożonych przez Burmistrza Miasta i Gminy Kunów autopoprawek do 
projektu budżetu; 

e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 

f) głosowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kunów na 2025 r. 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz ustalenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Kunów do realizacji 
Programu Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby z 
niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i Oświaty 
Rady Miejskiej w Kunowie na 2025 rok. 

9. Sprawy rożne. 
10. Zakończenie posiedzenia. 

 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poinformował, że porządek posiedzenia zawiera 10 
punktów i zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do porządku posiedzenia.  
Nie zgłoszono żadnych uwag.  
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poddał pod głosowanie porządek posiedzenia. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia planowanego porządku posiedzenia. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła proponowany 
porządek posiedzenia.  
 
Porządek posiedzenia komisji stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji zamknął punkt 2. 

 

3. Przyjęcie protokołów: Nr 13.2024 z posiedzenia komisji w dniu  
25.11.2024 r., Nr 14.2024 z posiedzenia komisji w dniu 28.11.2024 r.,  
Nr 15.2024 z posiedzenia komisji w dniu 04.12.2024 r. i Nr 16.2024 z 
posiedzenia komisji w dniu 09.12.2024 r. 
 



Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poinformował, że na tabletach radnych wgrane zostały 4 
protokoły i zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu nr 13.2024 z dnia 25.11.2024 r. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag.  
 
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie protokół nr 13.2024 z posiedzenia Komisji Budżetu  
i Oświaty z dnia 25.11.2024 r. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu Nr 13.2024 z posiedzenia komisji w dniu 25.11.2024 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła protokół nr 
13.2024 z dnia 25.11.2024 r.  
Protokół z posiedzenia Komisji z dnia 25.11.2024 r. znajduje się w teczce nr 13 znak:Or.0012.3. _.2024 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu nr 
14.2024 z dnia 28.11.2024 r. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag.  
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie protokół nr 14.2024 z posiedzenia Komisji Budżetu  
i Oświaty z dnia 28.11.2024 r. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu Nr 14.2024 z posiedzenia komisji w dniu 28.11.2024 r.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła protokół nr 
14.2024 z dnia 28.11.2024 r.  
Protokół z posiedzenia Komisji z dnia 28.11.2024 r. znajduje się w teczce nr 14 znak:Or.0012.3. _.2024 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu nr 
15.2024 z dnia 04.12.2024 r. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag.  
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie protokół nr 15.2024 z posiedzenia Komisji Budżetu  
i Oświaty z dnia 04.12.2024 r. 



 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu Nr 15.2024 z posiedzenia komisji w dniu 04.12.2024 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła protokół nr 
15.2024 z dnia 04.12.2024 r.  
Protokół z posiedzenia Komisji z dnia 04.12.2024 r. znajduje się w teczce nr 15 znak:Or.0012.3. _.2024 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu nr 
16.2024 z dnia 09.12.2024 r.? 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag.  
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie protokół nr 16.2024 z posiedzenia Komisji Budżetu  
i Oświaty z dnia 09.12.2024 r. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu Nr 16.2024 z posiedzenia komisji w dniu 09.12.2024 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła protokół nr 
16.2024 z dnia 09.12.2024 r.  
Protokół z posiedzenia Komisji z dnia 09.12.2024 r. znajduje się w teczce nr 16 znak:Or.0012.3. _.2024 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kunów na lata 2025 – 2044. 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda  poprosił Panią Skarbnik o przybliżenie projektu uchwały  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2044, jak również zaproponowanych 
autopoprawek do projektu WPF, które zostaną z osobna przegłosowane.  
 
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie WPF wraz z uzasadnieniem; 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że projekt WPF  Gminy Kunów na lata 2025-2044 
został przedłożony radzie w dniu 15 listopada 2024 roku. Dość szczegółowo został opisany  
w objaśnieniach w związku z powyższym Skarbnik Gminy poprosiła Radnych o zadawanie pytań.  



Radny Sylwester Jedlikowski poprosił o przybliżenie punktu 4 oraz 5 uzasadnienia do WPF na lata 
2025-2044.   
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że na podstawie art. 243 ust. 3a ustawy o finansach 
publicznych wyłączeniu z długu podlegają zobowiązania, czyli kredyty, pożyczki, które zaciąga się na 
finansowanie wkładu własnego do inwestycji z udziałem środków z budżetu Unii Europejskiej. Do 
trzech inwestycji było zaciągane zobowiązanie (świetlica w Janiku, droga w Miłkowskiej Karczmie tzw. 
„Podelsie” oraz Klub Malucha). RIO w Kielcach wnioskowała o wyłączenie z budżetu  tych 
zobowiązań. Ponadto do realizacji projektu WPF na lata 2025-2044 zaciągnięto limit wydatków, który 
został już wydany.  
 
Kserokopia ww. projektu uchwały, stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
   
b) wypracowanie opinii komisji o projekcie uchwały w sprawie WPF; 
 
Opinia Komisji Budżetu i Oświaty o projekcie uchwały w sprawie WPF, stanowi załącznik Nr 5 do 
protokołu. 
 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach; 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda   poinformował, że każdy z radnych miał możliwość 
zapoznania się dokumentem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach i zapytał radnych, czy 
są pytania do tego dokumentu.  
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Kserokopia opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
d) przedstawienie złożonych przez Burmistrza Miasta i Gminy Kunów autopoprawek do projektu 
WPF; 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że pierwsza autopoprawka dotyczy dodania odsetek 
do pożyczki z KPO, zgodnie z wytycznymi Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości 1 % od dwóch 
projektów tj. budowa kanalizacji w Janiku oraz od inwestycji dot. oświetlenia ulicznego.  
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 1.  
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 1.  
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 1: "Ponownie przeliczono spłatę pożyczki z KPO, zgodnie z wytycznymi Banku 
Gospodarstwa Krajowego oraz odsetki od pożyczek i kredytów. Dodano odsetki w wysokości 1% od 
dwóch projektów, które zostały uznane jako generujące przychód".  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
1: "Ponownie przeliczono spłatę pożyczki z KPO, zgodnie z wytycznymi Banku Gospodarstwa 
Krajowego oraz odsetki od pożyczek i kredytów. Dodano odsetki w wysokości 1% od dwóch 
projektów, które zostały uznane jako generujące przychód". 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że druga autopoprawka dotyczy opieki technicznej 
oraz autorskiej nad projektem eGmina na lata 2025 – 2027.  



 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 2.  
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 2.  
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 2: "Wprowadzono nowe przedsięwzięcie bieżące pn.: "Nadzór autorski i opieka 
techniczna nad wdrożonym oprogramowaniem eGmina z modułem iMPA " - nakłady ogółem  
8 856,00 zł".  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
2: "Wprowadzono nowe przedsięwzięcie bieżące pn.: "Nadzór autorski i opieka techniczna nad 
wdrożonym oprogramowaniem eGmina z modułem iMPA " - nakłady ogółem 8 856,00 zł".  
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że trzecia  autopoprawka dotyczy zwiększenia środków 
na realizacji przedsięwzięcia pn: ”Utworzenie Muzeum na otwartym powietrzu w Nietulisku Dużym” 
– Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie przedsięwzięcia, lecz należy zabezpieczyć wkład własny.  
  
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 3.  
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 3.  
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 3: "Zwiększono nakłady w roku 2027 na realizację przedsięwzięcia pn.: "Utworzenie 
Muzeum na otwartym powietrzu w Nietulisku Dużym" - kwota 450 000,00 zł". 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
3: "Zwiększono nakłady w roku 2027 na realizację przedsięwzięcia pn.: "Utworzenie Muzeum na 
otwartym powietrzu w Nietulisku Dużym" - kwota 450 000,00 zł". 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że czwarta autopoprawka została już omówiona, która  
dotyczy wyłączenia spłat zobowiązań zgodnie z art. 243 ust. 3a ustawy o finansach publicznych.  
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 4.  
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 4.  
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 4: "Wprowadzono wyłączenia spłat zobowiązań zgodnie z art. 243 ust. 3a ustawy  
o f.p.".  
 
Wyniki głosowania 



ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
4: "Wprowadzono wyłączenia spłat zobowiązań zgodnie z art. 243 ust. 3a ustawy o f.p.".  
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że piąta autopoprawka dotyczy przyjęcie wskaźnika  
7,1 % limitu wydatków na przedsięwzięcia, które będą wykazane na poszczególne lata, zgodnie  
z zaleceniami RIO.  
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 5.  
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 5.  
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 5: "Dostosowano limity wydatków na przedsięwzięcia 1.1.2.1, 1.1.2.2 i 1.3.2.10 do 
stanu faktycznego".  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
Nr 5: "Dostosowano limity wydatków na przedsięwzięcia 1.1.2.1, 1.1.2.2 i 1.3.2.10 do stanu 
faktycznego". 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że szósta autopoprawka dotyczy wzrostu wskaźnika 
wynagrodzeń.   
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 6.  
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 6.  
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 6: "Ponownie przeliczono wskaźnik wzrostu wynagrodzeń w latach 2026 - 2044".  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
6: "Ponownie przeliczono wskaźnik wzrostu wynagrodzeń w latach 2026 - 2044".  
 



Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że siódma autopoprawka dotyczy zwiększenia środków 
na zapłatę za dokumentację projektową przedsięwzięcia pn.: „Utworzenie Muzeum na otwartym 
powietrzu”, środki te zostały przesunięte z przedsięwzięcia "Termomodernizacja i poprawa 
efektywności energetycznej budynku Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Janiku oraz Publicznego 
Przedszkola w Kunowie" 
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 7.  
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 7.  
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 7: „Zwiększono wydatki w roku bieżącym na realizację przedsięwzięcia pn.: 
"Utworzenie Muzeum na otwartym powietrzu w Nietulisku Dużym" oraz zmniejszono wydatki w roku 
bieżącym na realizację przedsięwzięcia pn.: "Termomodernizacja i poprawa efektywności 
energetycznej budynku Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Janiku oraz Publicznego Przedszkola  
w Kunowie" - kwota 160 000,00 zł.”.  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
7: „Zwiększono wydatki w roku bieżącym na realizację przedsięwzięcia pn.: "Utworzenie Muzeum 
na otwartym powietrzu w Nietulisku Dużym" oraz zmniejszono wydatki w roku bieżącym na 
realizację przedsięwzięcia pn.: "Termomodernizacja i poprawa efektywności energetycznej 
budynku Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Janiku oraz Publicznego Przedszkola w Kunowie" - 
kwota 160 000,00 zł.”.  
 
Uzasadnienie do projektu uchwały z uwzględnieniem autopoprawek, stanowi załącznik Nr 7 do 
protokołu. 
 
e) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie WPF na lata 2025- 2044; 
 
Brak dyskusji.  
 
f) głosowanie projektu uchwały w sprawie WPF na lata 2025- 2044. 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda   zapytał radnych, czy są jeszcze jakieś pytania do projektu 
uchwały w sprawie WPF na lata 2025- 2044 wraz z przedstawionymi autopoprawkami. 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda  poprosił o wyrażenie opinii w formie głosowania.  
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie WPF na lata 2025- 2044 z autopoprawkami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Jarosław Jałocha, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, 
Grzegorz Wanat 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 



Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowania projektu 
uchwały w sprawie WPF na lata 2025- 2044 z autopoprawkami, 7 głosami „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących się”.  
 
Kserokopia ww. projektu uchwały z autopoprawkami, stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Kunów na 2025 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda  poprosił Panią Skarbnik o przybliżenie projektu uchwały  
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kunów na 2025 rok, jak również zaproponowanych 
autopoprawek do projektu budżetu, które zostaną z osobna przegłosowane.  
 
a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że dochody ogółem zostały zaplanowane w wysokości  
64 311 586,73 zł, wydatki zaplanowane na poziomie 67 504 547,84 zł, deficyt budżetu gminy  
w wysokości 3 192 961,11 zł – zostanie pokryty pożyczką z KPO w wysokości 2 463 213,61 zł, jak 
również z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu w wysokości -  
729 747,50 zł. 

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda  poprosił radnych o zadawanie pytań do przedstawionego 
projektu uchwały.  

Radni nie zgłosili pytań.  

Kserokopia ww. projektu uchwały, stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

b) wypracowanie opinii komisji o projekcie uchwały budżetowej; 

Opinia Komisji Budżetu i Oświaty o projekcie uchwały budżetowej, stanowi załącznik Nr 10 do 
protokołu.  
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach; 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda   poinformował, że każdy z radnych miał możliwość 
zapoznania się z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach dotyczącymi projektu budżetu 
na rok 2025 jak również możliwości sfinansowania deficytu.  Przewodniczący zapytał czy są pytania 
do przedstawionych opinii.  
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Kserokopia opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. (projekt 
budżetu)  
Kserokopia opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
(finansowanie deficytu)  
 
d) przedstawienie złożonych przez Burmistrza Miasta i Gminy Kunów autopoprawek do projektu 
budżetu; 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że pierwsza autopoprawka dotyczy dostosowania 
planu finansowego Zakładu Gospodarki Komunalno-Mieszkaniowej w Kunowie do złożonych przez tę 



jednostkę zmian. Każda jednostka na podstawie projektu budżetu otrzymuje swój plan, jeżeli 
zachodzi konieczność wprowadzenia zmiany, to jednostka zgłasza to.  
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 1. 
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 1. 
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 1, dotyczącej dostosowania planu finansowego Zakładu Gospodarki Komunalno-
Mieszkaniowej w Kunowie do złożonych przez tę jednostkę zmian.  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
Nr 1, dotyczącej dostosowania planu finansowego Zakładu Gospodarki Komunalno-Mieszkaniowej 
w Kunowie do złożonych przez tę jednostkę zmian.  
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że druga autopoprawka dotyczy zwiększenia spłat rat 
kapitałowych dwóch projektów w 2025 r. 
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 2. 
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 2. 
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 2. W związku ze spłatą rat kapitałowych z dwóch projektów w 2025 r. w załączniku 
nr 5 do uchwały pomniejszono zaplanowane przychody w paragrafie 9070 o kwotę 79 719,18 zł  
i przeniesiono je do paragrafu 9520, a po stronie rozchodów do paragrafu 9920. 
 Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
Nr 2. W związku ze spłatą rat kapitałowych z dwóch projektów w 2025 r. w załączniku nr 5 do 
uchwały pomniejszono zaplanowane przychody w paragrafie 9070 o kwotę 79 719,18 zł  
i przeniesiono je do paragrafu 9520, a po stronie rozchodów do paragrafu 9920. 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że trzecia autopoprawka dotyczy akceptacji sugestii 
RIO w Kielcach aby kwoty za zajęcia pasa drogowego zostały zapisywane w klasyfikacji budżetowej 
dział 600 rozdział 60016.   
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 3. 
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 3. 
 
Głosowano w sprawie: 



autopoprawki Nr 3. Przeniesiono planowane dochody z tytułu opłaty za zajęcie pasa drogowego  
w kwocie 47 000,00 zł z działu 756 rozdziału 75618 paragrafu 0620 do działu 600 rozdziału 60016 
paragrafu 0620 w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej. 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
Nr 3. Przeniesiono planowane dochody z tytułu opłaty za zajęcie pasa drogowego w kwocie 47 
000,00 zł z działu 756 rozdziału 75618 paragrafu 0620 do działu 600 rozdziału 60016 paragrafu 0620 
w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej. 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że czwarta autopoprawka dotyczy przeniesienia planu 
wydatków na organizacją transportu publicznego z paragrafu 2710 do paragrafu 2310. Dostosowano 
plan do nowej ustawy.   
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 4. 
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 4. 
 
Głosowano w sprawie: autopoprawki Nr 4. Przeniesiono plan wydatków w kwocie 550 000,00 zł na 
organizację transportu publicznego na terenie gminy Kunów z paragrafu 2710 do paragrafu 2310  
w ramach działu 600 rozdziału 60004. 
 Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
Nr 4. P rzeniesiono plan wydatków w kwocie 550 000,00 zł na organizację transportu publicznego 
na terenie gminy Kunów z paragrafu 2710 do paragrafu 2310 w ramach działu 600 rozdziału 60004. 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że piąta autopoprawka dotyczy zmiany podmiotu, 
który zachowa trwałość projektu, tzn. nie Gmina lecz Stowarzyszenie działające na terenie tego 
Dworu, które pozyska środki w ramach pożytku publicznego (podmiot zostanie wyłoniony w ramach 
konkursu).  
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 5. 
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 5. 
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 5. Przeniesiono kwotę 8 000,00 zł pierwotnie planowaną jako wydatki własne - dział 
921 rozdział 92120 z paragraf 4300 do paragrafu 2360, jako dotację do podmiotu wyłonionego  
w drodze konkursu na utrzymanie trwałości projektu "Modernizacja Dworu w Chocimowie". 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 



ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę nr 
Nr 5. Przeniesiono kwotę 8 000,00 zł pierwotnie planowaną jako wydatki własne - dział 921 
rozdział 92120 z paragraf 4300 do paragrafu 2360, jako dotację do podmiotu wyłonionego  
w drodze konkursu na utrzymanie trwałości projektu "Modernizacja Dworu w Chocimowie". 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że szósta autopoprawka dotyczy przeniesienia 
środków zaplanowanych do spłaty odsetek od pożyczki KPO.  
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 6. 
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 6. 
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 6. Przeniesiono kwotę 5 800,00 zł z paragrafu 8010 do paragrafu 8110 w ramach 
działu 757 rozdziału 75702 w związku z zaplanowaną spłatą odsetek od pożyczki z KPO. 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę Nr 
6. Przeniesiono kwotę 5 800,00 zł z paragrafu 8010 do paragrafu 8110 w ramach działu 757 
rozdziału 75702 w związku z zaplanowaną spłatą odsetek od pożyczki z KPO. 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że siódma autopoprawka została szczegółowo 
omówiona przy autopoprawce do WPF.    
 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki nr 7. 
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie autopoprawkę nr 7. 
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki Nr 7: "Zmniejszenie wydatków w kwocie 160 000,00 zł na realizację zadania 
inwestycyjnego pod nazwą: "Termomodernizacja i poprawa efektywności energetycznej budynku 
Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Janiku oraz Publicznego Przedszkola w Kunowie" oraz 
zwiększenie o tę samą kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne pn.: "Utworzenie Muzeum na 
otwartym powietrzu w Nietulisku Dużym”. 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła autopoprawkę Nr 



7: "Zmniejszenie wydatków w kwocie 160 000,00 zł na realizację zadania inwestycyjnego pod 
nazwą: "Termomodernizacja i poprawa efektywności energetycznej budynku Zespołu Szkolno - 
Przedszkolnego w Janiku oraz Publicznego Przedszkola w Kunowie" oraz zwiększenie o tę samą 
kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne pn.: "Utworzenie Muzeum na otwartym powietrzu  
w Nietulisku Dużym”. 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały z uwzględnieniem autopoprawek, stanowi załącznik Nr 13 do 
protokołu. 
 
e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 
 
Radny Grzegorz Wanat zapytał, czy w budżecie Gminy na rok 2025 zostały zabezpieczone środki na 
budowę chodnika przy ul. Małachowskiej oraz na drogi z FOGR. 
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że dofinansowania  z FOGR-u dostają Gminy, które 
wprowadzają opłaty, natomiast to się okaże bo rozliczenia roku 2024 dopiero będą. Natomiast  jeżeli 
chodzi o środki na budowę chodnika przy ul. Małachowskiej, to nie zostały zapisane w budżecie.    
 
Przewodniczący Piotr Rakoczy poinformował, że jego trzy wnioski zgłaszane do budżetu również nie 
zostały uwzględnione, lecz nie należy się tym przejmować, ponieważ w ciągu roku mogą pojawić się 
wolne środki które będą przewidziane na realizację zadania.   
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas dodała, że w budżecie w pierwszej kolejności zostały zapisane 
inwestycje, które posiadają dokumentację projektową, otrzymały dofinansowania lub jest duże 
prawdopodobieństwo na ich pozyskanie.  
 
Radny Marek Mikos zapytał o ilość wniosków złożonych przez radnych do budżetu Gminy Kunów.  
 
Kierownik Referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Małgorzata Mazur poinformowała, że 
wszystkie wnioski, które wpłynęły do budżetu będą realizowane w ramach posiadanych środków. To, 
że nie ma zapisanej danej inwestycji w projekcie budżetu nie oznacza, że nie zostanie ona 
zrealizowana. Z miesiąca na miesiąc dana inwestycja jest planowana. Główny nacisk na inwestycje w 
2025 roku to inwestycje wodno-kanalizacyjne tj. budowa nowych stacji uzdatniania (ujęcia) wody. 
Stacje w miejscowości Doły Biskupie oraz Boksycka, muszą natychmiastowo zostać zrealizowane. 
Ponadto są inne stacje, tj. w Biechowie.  
 
Radna Maria Pająk zapytała czy w roku 2025 będzie wykonany projekt dotyczący skanalizowania 
Dołów Biskupich.  
 
Kierownik Referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Małgorzata Mazur poinformowała, że 
w budżecie Gminy Kunów, jest zapisana inwestycja dotycząca wykonania kanalizacji Janik – Kunów, 
która również może być rozbudowywana na inne miejscowości.  
 
f) głosowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kunów na 2025 r. 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda   zapytał radnych, czy są jeszcze jakieś pytania do projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kunów na 2025 r. wraz z przedstawionymi 
autopoprawkami.  
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda  poprosił o wyrażenie opinii w formie głosowania.  
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kunów na 2025 rok  
z autopoprawkami.  



Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Jarosław Jałocha, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kunów na 2025 rok z autopoprawkami, 6 głosami 
„za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Piotr Rakoczy podkreślił, że Radni powinni przemyśleć 
swoje głosowania „ wstrzymując się”.  
Radny Grzegorz Wanat dodał, że głosowania są przemyślane – radni wstrzymując się od głosu nie są 
przeciwni realizacji budżetu. 
 
Radca Pracy Ewelina Płatek Kosior poinformowała, że jeżeli budżet nie jest przyjęty przez radę gminy 
poprzez jej uchwalenie, to taki budżet zostaje sporządzony przez organ RIO w Kielcach, który 
decyduje co w tym budżecie się znajdzie. Ponadto podkreśliła, że inwestycje nie wpisane do projektu 
budżetu na 2025 rok również mogą być  realizowane, z miesiąca na miesiąc są wprowadzane zmiany 
w budżecie, jeżeli Gmina pozyska dane dofinansowanie lub dany przetarg jest korzystny dla Gminy, to 
środki są przesuwane na inne przedsięwzięcia. Zaleceniem odgórnym od Wojewody jest 
doprowadzenie przedsięwzięć wodno-kanalizacyjnych do takiej sprawności, że podczas wystąpienia 
sytuacji kryzysowej (konfliktu zbrojnego) ,Gmina jest w stanie zaopatrzyć mieszkańca w wodę.  
 
Kierownik Referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Małgorzata Mazur poinformowała, że 
referat na bieżąco podejmuje działania w zakresie zmian miejscowych planów na wniosek 
mieszkańca, realizowany jest plan ogólny, Gminny Program Rewitalizacji, wodociąg przy ul. Kościelnej 
– II etap wodociągu, który został wykonany a będzie spinał w pierścień inne wodociągi przez co 
poprawi jakość, wydajność ciśnienia wody, rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnych, budowa sieci 
wodociągowej odcinek Małe Jodło – Chocimów, modernizacja stacji wodociągowych, zrównoważona 
mobilność miejska (wymiana wiat przystankowych), zakup sprzętu dla jednostki OSP Nietulisko Duże, 
modernizacja oświetlenia ulicznego, wymiana przewodów na wszystkich nitkach, utworzenie 
Muzeum na świeżym powietrzu. Pani Kierownik dodała, że Starostwo Powiatowe otrzymało 
dofinansowanie do realizacji inwestycji drogi powiatowej, ul. Warszawskiej wraz z mostem (kwota 27 
milionów złotych) – koszt inwestycji. Starostwo otrzyma 70 % dofinansowania natomiast Gmina 
Kunów będzie musiała pokryć 50% wkładu własnego w podziale na lata 2025 – 2026 (ok. 4 miliony 
złotych)  

Kserokopia ww. projektu uchwały z autopoprawkami, stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz ustalenia 
inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso.  

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda  poprosił Panią Skarbnik o przybliżenie projektu uchwały.  
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz ustalenia inkasentów  
i wysokości wynagrodzenia za inkaso. Zgodnie z przedstawiony projektem uchwały, Burmistrz 
proponuje wynagrodzenie dla inkasentów w wysokości 7,5%  od kwoty zainkasowanych  
i przekazanych na rachunek bankowy Urzędu. 



Radni nie wnieśli uwag, pytań do projektu uchwały. Przewodniczący poprosił radnych  
o zaopiniowanie projektu uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa oraz ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Maria Pająk, Piotr Rakoczy, 
Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
BRAK GŁOSU (1) 
Beata Łukawska 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowania projektu 
uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 
drodze inkasa oraz ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 8 głosami „za” przy 
1 „braku ooddanego głosu”. 

Kserokopia ww. projektu uchwały, stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę 
Kunów do realizacji Programu Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 
„Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu 
Terytorialnego – edycja 2025. 

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda  poprosił Panią Kierownik M-GOPS w Kunowie o przybliżenie 
projektu uchwały.  
 
Kierownik M-GOPS w Kunowie Katarzyna Orczyk omówiła projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
przez Gminę Kunów do realizacji Programu Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej „Asystent 
osobisty osoby z niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 
Kierownik M-GOPS poinformowała, że program „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” jest 
realizowany już 3 rok, głównym celem programu jest wsparcie osoby niepełnosprawnej  
w wykonywaniu codziennych czynności samoobsługowych. Adresatami programu są dzieci w wieku  
od 2-16 roku życia oraz osoby dorosłe, które mają orzeczoną niepełnosprawność w stopniu 
umiarkowanym oraz znacznym. Osoba niepełnosprawna wskazuje osobę sprawującą opiekę, lecz nie 
może to być osoba  z najbliższego otoczenia. W roku 2023 zgłosiło się 5 osób niepełnosprawnych,  
w 2024 13 osób z niepełnosprawnością natomiast na rok 2025 wpłynęło aż 19 zgłoszeń o przyznanie 
asystenta osobistego osoby z niepełnosprawnością.  
 
Radni nie wnieśli pytań, ani uwag do omówionego projektu uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Kunów do realizacji Programu 
Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” dla 
Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 



Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Kunów do realizacji Programu Ministra Rodziny, 
Pracy i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” dla Jednostek 
Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 

Kserokopia ww. projektu uchwały, stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Budżetu i Oświaty Rady Miejskiej w Kunowie na 2025 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda  poinformował, że plan pracy Komisji Budżetu i Oświaty 
Rady Miejskiej w Kunowie na rok 2025 był wgrany do programu e-Sesja, każdy miał możliwość 
zapoznania się z treścią planu pracy. Przewodniczący poprosił o zadawanie pytań do przedłożonego 
projektu.  
Radny Sylwester Jedlikowski zapytał, czy istnieje możliwość zmiany godzin posiedzeń komisji.  
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda  poinformował, że w roku 2025 komisje będą odbywały się 
tak jak dotychczas od godz. 1200 .  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Piotr Rakoczy dodał, że jeżeli komisje nie będą miały 
dużej ilości materiałów do procedowania, wówczas posiedzenia będą mogły odbyć się w godzinach 
późniejszych.  
 
Nie zgłoszono więcej pytań, Przewodniczący Komisji poprosił o wyrażenie opinii w formie głosowania.  
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i Oświaty Rady 
Miejskiej w Kunowie na 2025 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i Oświaty Rady Miejskiej 
w Kunowie na 2025 rok. 

Kserokopia ww. projektu uchwały, stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 

9. Sprawy rożne. 
Nie zgłoszono spraw różnych.  

 

10. Zakończenie posiedzenia.  

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda podziękował członkom Komisji oraz gościom za udział  
w posiedzeniu i zamknął posiedzenie Komisji Budżetu i Oświaty w tym dniu.  



Nagranie z posiedzenia komisji stanowi załącznik Nr 18 do protokołu (płyta CD). 

 
Przygotował(a): Paulina Biernat 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


